

CBC MUSIC PRESENTS / PRÉSENTE LE

POLARIS
MUSIC
PRIZE™

PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS™

2020

SUPPORTED BY / SUPPORTÉ PAR

FACTOR Canada

SLAUGHT
MUSIC



2020 POLARIS MUSIC PRIZE LONG LIST IS HERE

TORONTO, ON – Monday, June 15, 2020

The Polaris Music Prize, presented by CBC Music, has revealed its 40 album Long List. This year's Long List is presented by Canada Council for the Arts.

The 2020 Polaris Music Prize Long List is:

Allie X - Cape God
Anachnid - Dreamweaver
Aquakultre - Legacy
Marie-Pierre Arthur - Des feux pour voir
Backwash - God Has Nothing To Do With This Leave Him Out Of It
Badge Époque Ensemble - Badge Époque Ensemble
Begonia - Fear
P'tit Belliveau - Greatest Hits Vol. 1
Caribou - Suddenly
Daniel Caesar - CASE STUDY 01
Chocolat - Jazz engagé
Louis-Jean Cormier - Quand la nuit tombe
Corridor - Junior
dvsn - A Muse In Her Feelings
Jacques Greene - Dawn Chorus
Sarah Harmer - Are You Gone
Ice Cream - FED UP
Junia-T - Studio Monk
Kaytranada - Bubba
Flore Laurentienne - Volume 1
Cindy Lee - What's Tonight To Eternity?
Men I Trust - Oncle Jazz
nêhiyawak - nipi
OBUXUM - Re-Birth
Owen Pallett - Island
Pantayo - Pantayo
Lido Pimienta - Miss Colombia
Joel Plaskett - 44

William Prince - Reliever
Jessie Reyez - BEFORE LOVE CAME TO KILL US
Riit - ataataga
Andy Shauf - The Neon Skyline
Super Duty Tough Work - Studies in Grey
U.S. Girls - Heavy Light
Leif Vollebekk - New Ways
Wares - Survival
The Weeknd - After Hours
WHOOH-Szo - Warrior Down
Witch Prophet - DNA Activation
Zen Bamboo - GLU

In total, 223 albums were considered for the Long List by the 201 member jury.

“This period of reflection is leading to the creation of strong new work by strong new voices in music. The Canada Council for the Arts is proud to associate itself with the Polaris Prize through the Council’s presentation of the Long List,” said Carolyn Warren, Director General, Arts Granting Programs Division / Directrice générale, Division des programmes de subventions aux arts.

This year’s Long List was unveiled in a video broadcast via the Polaris Facebook page and YouTube channels. An exceptional cast of past Polaris nominees were enlisted to present each Long List album. These presenters included a l l i e, Tim Baker, Art Bergmann, Jean-Michel Blais, Bonjay’s Alanna Stuart, Braids’ Raphaele Standell-Preston, Cadence Weapon, Charlotte Cornfield, Le Couleur’s Laurence Giroux-Do, D-Sisive, Dilly Dally’s Katie Monks, Elephant Stone’s Rishi Dhir, Kathleen Edwards, Elisapie, Eternia, Faith Healer’s Jessica Jalbert, Great Lake Swimmers’ Tony Dekker, Hannah Georgas, Haviah Mighty, Zaki Ibrahim, iskwē, B.A. Johnston, KEN mode’s Jesse and Shane Matthewson, Kimmortal, LAL, Lisa Leblanc, Greg MacPherson, Kalle Mattson, Milk & Bone, Safia Nolin, Partner, Klô Pelgag, PUP, Radio Radio’s Gabriel L.B. Malenfant, Shad, Snotty Nose Rez Kids’ Darren Metz, White Lung’s Mish Barber-Way, Wintersleep’s Paul Murphy, Hawskley Workman and YAMANTAKA // SONIC TITAN’s Alaska B.

Additionally, new 2020 nominee, Anachnid, performed two songs from their Dreamweaver album as part of the reveal event.

The 10 album Short List will be unveiled live on July 15 on a CBC Music radio special. The 2020 Polaris Music Prize-winning album will be revealed live on the [CBC Gem](#) streaming service and [CBCMusic.ca/Polaris](#) during a special cinematic event, scheduled to take place this fall. More details on this will be announced in the coming weeks.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2020 Short List will receive \$3,000 each courtesy of Slaight Music.

Albums eligible for 2020 Polaris Music Prize consideration must be released between May 1, 2019 and May 31, 2020. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determines the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury will select the Polaris Music Prize winner.

The past winners are Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. www.polarismusicprize.ca

About CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We also deliver content in Spanish, Arabic and Chinese, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

About CBC Music

CBC Music connects Canadians with the very best in music. Available through the CBC Listen app, online, on radio and in television specials throughout the year, CBC Music privileges Canadian artists and songs. Offering 200 free music streams, CBC Music draws from all genres and classifications with knowledgeable hosts and programmers. Home to the JUNO Awards and your favourite music from across the country, discover the next great act with CBC Music. For more, visit www.cbcmusic.ca

About Canada Council for the Arts

The Canada Council for the Arts is Canada's public arts funder. The Council's grants, services, initiatives, prizes, and payments contribute to the vibrancy of a creative and diverse arts and literary scene and support its presence across Canada and abroad. The

Council's investments foster greater engagement in the arts among Canadians and international audiences. www.conseildesarts.ca

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Amanda McCauley - Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

CBC

Teaghan Hawke
(416) 205-6863
teaghan.hawke@cbc.ca

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

polarismusicprize.ca/media
Pw: m3d1a

VOICI LA LONGUE LISTE DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2020!

TORONTO, ON – Lundi 15 juin 2020

Le Prix de musique Polaris, présenté par CBC Music, a dévoilé sa Longue liste de 40 albums. Cette année, la Longue liste est présentée par le Conseil des arts du Canada.

La Longue liste du Prix de musique Polaris 2020 est la suivante :

Allie X – Cape God
Anachnid – Dreamweaver
Aquakultre – Legacy
Marie-Pierre Arthur – Des feux pour voir
Backwash – God Has Nothing To Do With This Leave Him Out Of It
Badge Époque Ensemble – Badge Époque Ensemble
Begonia – Fear
P'tit Belliveau – Greatest Hits Vol. 1
Caribou – Suddenly

Daniel Caesar – CASE STUDY 01
Chocolat – Jazz engagé
Louis-Jean Cormier – Quand la nuit tombe
Corridor – Junior
dvsn – A Muse In Her Feelings
Jacques Greene – Dawn Chorus
Sarah Harmer – Are You Gone
Ice Cream – FED UP
Junia-T – Studio Monk
Kaytranada – Bubba
Flore Laurentienne – Volume 1
Cindy Lee – What's Tonight To Eternity?
Men I Trust – Oncle Jazz
Nêhiyawak – nipi
OBUXUM – Re-Birth
Owen Pallett – Island
Pantayo – Pantayo
Lido Pimienta – Miss Colombia
Joel Plaskett – 44
William Prince – Reliever
Jessie Reyez – BEFORE LOVE CAME TO KILL US
Riit – ataataga
Andy Shauf – The Neon Skyline
Super Duty Tough Work – Studies in Grey
U.S. Girls – Heavy Light
Leif Vollebekk – New Ways
Wares – Survival
The Weeknd – After Hours
WHOOH-Szo – Warrior Down
Witch Prophet – DNA Activation
Zen Bamboo – GLU

Au total, 223 albums ont été pris en considération pour la Longue liste de 2020 par les 201 membres du jury.

« Cette période de réflexion conduit à la création de nouvelles œuvres fortes par de nouvelles voix musicales fortes. Le Conseil des arts du Canada est fier de s'associer au Prix Polaris en présentant la Longue liste », a déclaré Carolyn Warren, directrice générale de la Division des programmes de subventions aux arts.

La Longue liste de cette année a été dévoilée par le biais d'une vidéo diffusée en direct sur la page Facebook et la chaîne YouTube du Polaris. Un groupe exceptionnel d'anciens artistes en nomination pour le Polaris a été formé pour présenter chaque album de la Longue liste. Voici les artistes qui ont participé à la présentation : Tim Baker, Art Bergmann, Jean-Michel Blais, Alanna Stuart de Bonjay, Raphaëlle Standell-Preston de Braids, Cadence Weapon, Charlotte Cornfield, Laurence Giroux-Do de Le Couleur, D-

Sisive, Katie Monks de Dilly Dally, Rishi Dhir d'Elephant Stone, Kathleen Edwards, Elisapie, Eternia, Jessica Jalbert de Faith Healer, Tony Dekker des Great Lake Swimmers, Hannah Georgas, Haviah Mighty, Zaki Ibrahim, iskwē, B. A. Johnston, Jesse et Shane Matthewson de KEN mode, Kimmortal, LAL, Lisa Leblanc, Greg MacPherson, Kalle Mattson, Milk & Bone, Safia Nolin, Partner, Klô Pelgag, PUP, Gabriel L. B. Malenfant de Radio Radio, Shad, Darren Metz de Snotty Nose Rez Kids, Mish Barber-Way de White Lung, Paul Murphy de Wintersleep, Hawskey Workman et Alaska B de YAMANTAKA // SONIC TITAN.

De plus, la nouvelle artiste Anachnid, mise en nomination pour le Prix Polaris 2020, a interprété deux chansons de son album Dreamweaver dans le cadre de l'événement de dévoilement.

La Courte liste de 10 albums sera dévoilée en direct le 15 juillet dans le cadre d'une émission radio spéciale de CBC Music. L'album lauréat du Prix de musique Polaris 2020 sera révélé en direct sur le service de visionnement en ligne [Gem de CBC](#) et sur [CBCMusic.ca/Polaris](#) lors d'un événement cinématographique spécial, prévu pour cet automne. Plus de détails à ce sujet seront annoncés dans les prochaines semaines.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000 \$ à l'artiste ayant créé l'album canadien de l'année, évalué uniquement selon son mérite artistique, sans considération pour le genre musical ou les ventes d'albums. De plus, les neuf autres artistes figurant dans la Courte liste 2020 recevront 3 000 \$, une gracieuseté de Slight Music.

Les albums admissibles pour le Prix de musique Polaris 2020 doivent avoir été lancés entre le 1er mai 2019 et le 31 mai 2020. Un jury indépendant composé de critiques de musique, de diffuseurs et de blogueurs issus de partout au Canada détermine la Longue liste et la Courte liste. Onze membres de ce jury élargi seront sélectionnés pour faire partie du Grand Jury. Ce Grand Jury déterminera le gagnant ou la gagnante du Prix de musique Polaris.

Les gagnant.e.s antérieur.e.s sont Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans

considération pour le genre musical ou la popularité commerciale.
www.polarismusicprize.ca

À propos de CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. En tant que source d'information de confiance au pays, nous proposons un point de vue typiquement canadien sur les nouvelles, affaires publiques et affaires internationales. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous présentons aussi des contenus en espagnol, en arabe et en chinois, en plus des deux langues officielles, par le biais de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

À propos de CBC Music

CBC Music connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique. Disponible sur l'application CBC Listen, en ligne, à la radio et par le biais d'émissions télévisées spéciales tout au long de l'année, CBC Music privilégie les artistes et chansons canadiens. Offrant plus de 200 chaînes de musique en continu gratuites, CBC Music explore tous les genres musicaux avec l'aide de programmeurs et personnalités bien informés. Partenaire des JUNO Awards et de votre musique préférée issue de partout au pays, CBC Music vous invite à découvrir le prochain grand artiste. Pour plus d'info, visitez le www.cbcmusic.ca

À propos du Conseil des arts du Canada

Le Conseil des arts du Canada est l'organisme public de soutien aux arts du Canada. Ses subventions, services, initiatives, prix et paiements contribuent au dynamisme d'une scène artistique et littéraire créative et diversifiée et à son rayonnement ici et dans le monde. Ses investissements favorisent ainsi un engagement sans cesse accru des Canadiennes et des Canadiens et du public international. www.conseildesarts.ca

Contacts medias:

Prix Polaris – Québec

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

Prix Polaris – Canada

Amanda McCauley
Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

CBC

Teaghan Hawke

(416) 205-6863

teaghan.hawke@cbc.ca

Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):

polarismusicprize.ca/media

Mot de passe: m3d1a

Partners /
Partenaires



SOCAN



Long List sponsor/
Commanditaire de la longue liste



Canada Council
for the Arts

Conseil des arts
du Canada